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Plats och tid Sammanträdesrummet Svanen, Stadshuset, Laholm, kl. 09.00-11.25

Beslutande Anita Fast (M), ordförande
Anita Radels, PRO Knäred
Lillemor Johnsson, SPF Sydhalland
Karin Hellsten, SPF Seniorerna Laholm
Kerstin Jönsson, SPF Veinge/Tjärby
Kerstin Meuller, SKPF
Ingegärd Nordenberg, SKPF

Övriga deltagande Gun Nordström, PRO Laholm
Nils-Inge Eriksson, PRO Knäred
Margreth Jönsson, SPF Seniorerna Laholm
Ove Bengtsson, (C), ersättare §§ 6-7, 8 A och B, 11
Joel Åkesson, Laholmshem § 7
Kristina Isaksson, verksamhetschef § 8 A och B
Daniel Johansson, förvaltningschef § 8 A och B
Ebba Krumlinde, kvalitetsutvecklare § 8 C
Anette Larsson, sekreterare 

Utses att justera Kerstin Meuller, SKPF

Tid för justering: Tisdagen den 13 maj 2025 kl. 13.00 i Stadshuset 

Paragrafer 6-12

Sekreterare ______________________________
Anette Larsson

Ordförande ______________________________
Anita Fast (M)

Justerande ______________________________
Kerstin Meuller, SKPF
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§ 6/25
Val av justeringsman
Till att justera dagens protokoll utses Kerstin Meuller, SKPF. Justeringen sker den 13 maj 
2025 kl. 13.00 i Stadshuset.

§ 7/25
Information om pågående byggnation
Joel Åkesson från Laholmshem informerar om pågående byggnationer.

- Folkhälsocentrum  (Simhallen)  –  Renovering  av  teknik,  omklädningsrum,  duschrum, 
fräschar upp i bassängområdet gör även vissa anpassningar som kommunen begärt.

- Randerslund – Byggdes till 1993/1994 med fyra nya avdelningar samt storkök. Renovering 
nu  -  teknikmässigt  renoverat  till  dagens  krav,  renoverats  i  fyra  olika  etapper,  klart 
december 2025 planering för inflytt i januari 2026.

- Vallbergaskolans kök – kommit igång, klart hösten 2025.

- Smedjebacken – renoverar korttid, förskola och kök, mycket teknik som behöver reno-
veras. 

- Knäredsskolan – håller på i olika etapper, evakuering till Blankeredsgården under tiden 
man renoverar. Klart till våren 2026.

- Parkskolan – Renoveringen börjar till  sommaren 2025, delas upp i  fyra etapper,  gröna 
huset är första etappen, ska vara klart till sommaren 2027. 

- Rådhuset – Renoveringen klar. Alla väldigt nöjda. Gjort det tillsammans med Kulturmiljö 
Halland.

- Teatern – Renovering klar. Blivit fint. Gjort det tillsammans med Kulturmiljö Halland. 

- Laholmshems kontor – Repslagargatan, bygga nytt, samla personalen där, vara klart april 
2027.

- Solgården och Bullerbyn i Våxtorp – Ny entreprenör som tagit upp arbetet igen, arbetet 
pågår för fullt, klart januari 2027.

- Nya Sjökulla, ny förskola, 8 avdelningar – Arbete pågår, ska vara klart sommaren 2026. 
Håller på att se över vad som ska hända på tomten där gamla Sjökulla låg.

- Hasslöv Lugnarohögen – Bygger en toalett för besökare. Klar maj 2025.

- Junibackens  förskola  i  Mellbystrand,  bygger  till  avdelning,  en  ovanvåning.  Barnen 
evakuerade till Skottorpsskolan, planen är att flytta tillbaka i oktober 2025. 

- Våxtorpsskolan renoverar, svårt med evakuering, renoveringen kommer ta lite längre tid.

Ordförandes signatur:_____________________________ Justerandes signatur:_____________________________
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- Hishults  gymnastik  renoveras,  2014  byggdes  ny  skola  men  man  gjorde  inget  med 
gymnastiken.

- Veingeskolans serveringslinje renoveras.

- Tingshuset – projektera under sommaren, delar av barn- och ungdomsförvaltningen sitta 
där.

- Veingeskolan takmålning

- Östra Nyby Särskilt boende, projektering, infrastruktur mm

- Vinkelgården, renovering av lägenheter

- Allarp, bygga trygghetsboende

- Hishults hemtjänstlokal brann ner för ca 3 år sedan, efter det har man varit i en lägenhet 
provisoriskt, nu håller man på att bygga om en lokal i Hishult.

- Lagaholmsskolan håller på med en förstudie som ska lämnas in till midsommar. 

- Solhemmet i Veinge – Håller på med en övergripande översyn hur det ska bli, vart det ska 
ligga, detaljplanen måste beslutas innan man kan göra något. Solhemmet renoverades på -
90 talet, behöver renoveras igen men avvaktar när man inte är klar med hur det ska bli 
framåt.

Fråga  kom  upp  på  mötet  vad  man  tänker  göra  med  Ahlaskolan,  Genevadsskolan  och 
Mellbyskolan. Mellbyskolan har man skrivit kontrakt, skolorna i Ahla och Genevad kommer 
att säljas om man inte hittar andra verksamheter som kan vara där.

§ 8/25
Information utifrån inkomna frågor från pensionärsorganisationerna  
A. Daniel Johansson, förvaltningschef socialförvaltningen

Fråga: Information gällande Vardaga
- Hur organiserar de sig? Regler? Om något går fel vad gör man?

Svar: Hur Vardaga organiserar sig är inget Laholms kommun lägger sig i, i avtalet står hur 
mycket bemanning som ska finnas mm. Men får man något till sig att det inte är fullgott så 
tar man kontakt. 

Vardaga fick ny enhetschef i februari 2025, har träffat henne dels utifrån skriverier som var i 
tidningen, och att man gjort en avtalsuppföljning. Laholms kommun har en löpande dialog 
med Vardaga. 

Har KPR intresse av hur de jobbar, tankar kring konceptet så kan man bjuda in Vardaga till 
ett KPR-möte. 

Ordförandes signatur:_____________________________ Justerandes signatur:_____________________________
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I dagsläget har kommunen 28 brukare boende på Villa Havsglimt.
Laholms kommun har precis gjort en upphandling av 20 särskilda boendeplatser, avtalet 
löper fram till nya Solgården i Våxtorp står klart.
Avtalet gällande 8 korttidplatser sträcker sig till 31 mars 2026. Smedjebacken startar upp 
kvartal 1 2026.

Dygnspris somatisk plats 2 650 kr för kommunen. Ca 800 000 kr/månad.
_____

Fråga: Vissa kommuner har Äldreombudsman som bevakar äldres intressen och rättigheter. 
Är detta något för Laholm?

Svar: I dagsläget ingen prioriterad funktion. Kan se att behovet mycket väl kan finnas i 
Laholms kommun. Svårt att se att det kan vara en heltidstjänst i Laholm, i så fall ligga som 
del i annan tjänst. Till viss del täcks behovet idag av anhörigstöd. Det ligger också i linje 
med nya SoL och förbättrad tillgänglighet.
_____

Fråga: Försäkring för vårdtagare som bor/verkar inom kommunens verksamhet

Svar: För de som bor på ett äldreboende och får vård som omfattas av patientskadelagen 
gäller patientansvarsförsäkringen om skada inträffar. Äldre personer på särskilda boenden 
omfattas alltså av patientförsäkringen men även av kommunens ansvarsförsäkring. För den 
senare gäller att man som individ på egen hand ska rikta ett skadeståndsanspråk gentemot 
kommunen vid en olycka, men den är snarare ett skydd för kommunen än en försäkring för de 
äldre. För att vara helt försäkrad bör den enskilde ha en hemförsäkring och en olycksfalls-
försäkring.
_____

B. Kristina Isaksson, verksamhetschef Senior, socialförvaltningen

Fråga: Kostnad för färdigbehandlade på sjukhus

Svar: Kostnaden är 67 000 kr till och med april, kostnaden motsvarar mindre än sex dygn. 
Årsbudgeten är 300 000 kr. Laholm är bra på att ta hem patienter. 

Kostnaden per plats – Räknas ut av en genomsnittsmodell, snittet man utgår ifrån 0,1 lägre än 
föregående års rikssnitt. Förra året var rikssnittet 2,5 dagar vilket då blev en snitt på 2,4 för 
Halland för att inte få betalningsansvar. Ligger man på 3,4 i Laholm och tar det gånger ex 
antal patienter är det de betalningsansvar man räknar på.
_____

Fråga: Kostnad för Säbo-platser utanför Laholms kommun

Svar: För januari – mars var kostnaden 1 549 000 kr. 
_____

Ordförandes signatur:_____________________________ Justerandes signatur:_____________________________
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Fråga: Hur många är placerade utanför kommunen och var någonstans?

Svar: 7 personer på Norra Vram, Höör och Vittsjö. 
_____

Fråga: Vad får anhöriga för hjälp att besöka den som vårdas i annan kommun?

Svar: Kommunen har ingen särskild hjälp för detta. Enligt KPR kan man söka riksfärdtjänst 
för detta.
_____

Fråga: Kostnad för brukaren som har Hemtjänst, Hemsjukvård, Larm?

Svar: I socialtjänstlagen regleras den högsta avgiften som får tas ut, den så kallade maxtaxan. 
För 2025 är maxtaxan 2 642 kr/månad. Avgiften för den enskilde baseras på avgiftsutrymme 
beroende på inkomst. Det är viktigt att skicka in blanketten Inkomstförfrågan, så att avgiften 
beräknas utifrån den enskildes förutsättningar. 

Avgift för kost vid matdistribution, korttidsvård/växelvård eller särskilt boende tillkommer 
alltid.

På Laholms kommuns webbsida finns avgiftsbroschyr. Se länken nedan.
avgiftsbroschyr aldreomsorg mars2025.pdf

Laholms kommuns författningssamling LFS 2:9 Avgifter för vård- och omsorg inom 
socialtjänsten finns också på Laholms kommuns webbsida. Se länken nedan. 
laholms kommuns författningssamling
_____

Fråga: Det finns olika statsbidrag för kommuner som syftar till att förbättra den kommunala 
vården och omsorgen. Söker Laholms kommun?

Svar: Laholms kommun har sökt statsbidrag för:
- Motverka ofrivillig ensamhet bland äldre som har hemtjänst eller bor på särskilt boende. 

Ansökte 2024 och fick 90 000 kr. För 2025 har kultur- och folkhälsonämnden sökt 
bidraget utifrån att träffpunkterna ligger organiserade där samt den strategiska 
prioriteringen ”äldrevänligt samhälle”.

- Äldreomsorgslyftet. Ja sökt 5,2 miljoner.
- Säkerställa en god omsorg och hälso- och sjukvård för äldre, sökt 12,7 miljoner, gjort i 

alla år, finansierar driftskostnader. 
- Arbete med hälsosamtal för att motverka ofrivillig ensamhet bland äldre. Kultur- och 

folkhälsonämnden sökt 344 000 kr.

KPR kan bjuda in Sanne Ek, folkhälsosamordnare för att få information om de fonder som 
kultur och folkhälsonämnden ansökt om.
_____

Ordförandes signatur:_____________________________ Justerandes signatur:_____________________________

https://www.laholm.se/download/18.3acea8c619545f5699e91b2/1740748243054/Lfs%202-9%20Avgifter%20inom%20v%C3%A5rd-%20och%20omsorg%202025%20.pdf
https://www.laholm.se/download/18.4cd0a4cb195460acaef6c27/1740739649726/avgiftsbroschyr%20aldreomsorg%20mars2025.pdf
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Fråga: Inför sommaren, hur ser det ut med vikarier inom vården?

Svar: Just nu är 85 % av behovet täckt, saknar ca 20 vikarier
_____

C. Ebba Krumlinde, kvalitetsutvecklare socialförvaltningen

Fråga: Nya socialtjänstlagen

Svar: Presentation av hur arbetet går och förändringar inför att nya socialtjänstlagen träder i 
kraft den 1 juli 2025.
_____

§ 9/25
Remiss – Förslag till nya riktlinjer för färdtjänst och riksfärdtjänst
Samhällsbyggnadsnämnden har beslutat att remittera ärendet om förslag till nya riktlinjer för 
färdtjänst och riksfärdtjänst för att inhämta synpunkter. Synpunkterna ska lämnas till 
samhällsbyggnadsnämnden senast den 20 maj 2025.

Region Halland genom Hallandstrafiken har genomfört en översyn av riktlinjerna för färdtjänst 
och riksfärdtjänst för de kommuner i Hallands län som valt att överlåta uppgiften till Region 
Halland. Syftet är att uppdatera för att överensstämma med gällande rättspraxis, förenkla 
nuvarande text samt att skapa gemensamma riktlinjer för samtliga kommuner. Förändringarna 
är utformade för att ha minimal påverkan på majoriteten av färdtjänstberättigade samt öka 
möjligheten till samordning för en ökad ekonomisk hållbarhet. Region Halland är regional 
kollektivtrafikmyndighet i Hallands län och ansvarar för färdtjänsten i följande kommuner som 
valt att överlåta uppgiften: Varberg, Falkenberg, Halmstad, Hylte och Laholm kommun. 
Denna överlåtelse regleras genom avtal med respektive kommun enligt lagstiftning (SFS 
1997:736).

Kommunala pensionärsrådet kommer att lämna ett yttrande. Yttrandet lämnas till Anette 
Larsson senast den 19 maj 2025, som sedan lämnar yttrandet till samhällsbyggnads-nämnden.

§ 10/25
Föregående mötes protokoll
Genomgång av protokollet från föregående möte den 6 mars 2025. Inget att notera.

§ 11/25
Kommuninformation
Ove Bengtsson (C) informerar om följande:

Kommunstyrelsen kommer att ha upp ett ärende om Lingården där det föreslås att 
kommunstyrelsen ger ett uppdrag till kommunfastigheter att åtgärda brandskyddet på 
Lingården för att kunna göra en omställning till biståndsbedömt trygghetsboende.

Ordförandes signatur:_____________________________ Justerandes signatur:_____________________________
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Årsredovisning 2024 beslutad i kommunfullmäktige visar överskott på 42,5 miljoner. Det 
ekonomiska resultatet är 2,3 %, ska ligga runt ca 2 % för att klara åtgärder som t ex att 
renovera. 
Måluppfyllelsen är sju mål, men kommunen klarade inte av fyra av de sju resultatmålen. 

Nämnderna: Totalen överskott med 6 miljoner. Positivt att nämnderna kan hålla den budget 
man blivit tilldelad.

Kostnadsökningar åren 2022-2024 ökat med 166 miljoner.

Intäkter - skatteintäkterna störst, får även från skatteutjämningssystemet samt 
kapitalkostnader - försäljning och köp. 

Verksamheterna tuffar på, organisationsförändring kräver sin tid innan man hittar rätt. 

Vessingedal, hus och tomt, ska stycka av boningshus och trädgård och sälja det. 

Sofieroleden går ut på upphandlingen inom kort. 

§ 12/25
Övriga frågor
KPR-sammanträdet den 9 oktober behöver flyttas. Nytt datum blir den 16 oktober 2025.

KPR tog upp frågan om det finns någon kvalitetskatalag för Laholms kommun. Anita Fast tar 
frågan med sig och återkommer.
_____

Ordförandes signatur:_____________________________ Justerandes signatur:_____________________________


